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Zasedání ZMČ Praha-Běchovice
* 12. května 2004 od 18.00 hod. *

Veřejné schůze zastupitelů s občany
* 18. a 19. května od 18.00 hodin *

(strana 2)

Dětský den v Kuťatech
* 29. května 2004 *

(strana 13)

Volby do Evropského parlamentu
* 11. a 12. června 2004 *

(strana 4)

Svatojánský čtyřlístek
* 20. června od 9.30 v tělocvičně *

(čtěte ŽB č. 6)

AKTUÁLNĚ

Tobě, maminko...

Oprava svodu dešťové vody pod mosty v ul. Mla-
dých Běchovic byla dokončena v posledních dnech
dubna. Dlouhodobý problém tak bude vyřešen. (str. 3)

Druhá květnová neděle.
Minulým režimem zaháněn do zapomenutí, po sametové re-

voluci opět vzkříšen. Nejkrásnější a citově nejupřímnější svátek,
SVÁTEK  MATEK.

Matka – nositelka života. Tobě maminko vděčíme za vše. Za
život. Za vše, co je v nás dobrého. Za tvou lásku, za tvou teplou
dlaň. Za tvou stále pro nás otevřenou náruč. Jen ty máš pochopení
pro všechny naše poklesky, jen ty umíš upřímně pofoukat všechny
naše bolístky. První slovo, které jsme uměli tvou zásluhou říkat,
bylo „máma“. Stále jsme tvým pokladem. Plodem života tvého.
Maminko, jsi majákem našeho života, pevným bodem našeho
vesmíru, hvězdou, která nás vede úskalími a bdí nad našimi kroky.

Běchovické maminky, dovolte mi, abych vám poděkoval. A do-
volte, abych poděkoval i té své mamince. Maminky, ať je vám 18
nebo 100 let, všem vám patří naše úcta, naše díky a naše láska.

Děkujeme vám maminky.
Ing. Jiří Santolík

starosta

Kořeny SVÁTKU MATEK sahají do starého Řecka, kde probí-
haly tradiční oslavy bohyně Rhey, matky všech bohů. V starově-
kém Římě zase uctívali a oslavovali Cybele, rovněž matku všech
bohů. Obřady, kterými ji uctívali, probíhaly někdy už 250 let před
naším letopočtem. Tato římská náboženská slavnost známá jako
Hilaria trvala celkem tři dny – od 15. do 18. března.

V Anglii slaví už více jak 1600 let den nazvaný „Mothering Sun-
day“. Je to vždy druhá neděle půstu, oslavující matky. Mnoho chu-
dých v Anglii pracovalo jako služebnictvo v bohatých rodinách,
často daleko od domova. Žili v domech svých zaměstnavatelů.
V „Mothering Sunday“ mělo služebnictvo volno k tomu, aby se
vrátilo domů a trávilo tento den se svými matkami.

Ve Spojených státech navrhla oslavovat Den matek poprvé
v roce 1872 Julia Ward Howe jako den míru. V roce 1907 zahájila
Ana Jarvis z Philadelphie kampaň za zřízení národního Dne ma-
tek. Chtěla ji oslavovat vždy druhou neděli v květnu. V roce 1908
se tento den slavil ve Philadelphii. Ana Jarvis a její stoupenci psali
duchovním, podnikatelům i politikům, až nakonec jejich kampaň
přinesla úspěch. Den matek se slavil v roce 1911 téměř ve všech
státech. Prezident Wilson ho v roce 1914 uznal jako národní svá-
tek, slavený druhou neděli v květnu.

-red-
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Fotosběrna
Jan Jech, Do Říčan 371

zpracovává klasické i digitální fotografie
Příjem zakázek denně

do 22.00 hodin!
Prodej filmů a výroba fotokalendářů.

Fotografie lze zaslat přímo na DIGISBĚRNU:
www.fotostar.cz

a u nás si snímky pouze vyzvednout!

V úvodu 16. zasedání Zastupitelstva MČ Praha-Bě-
chovice, konaného 14. dubna 2004 bylo konstatová-
no, že úkoly z 15. zasedání ZMČ byly vesměs splněny.
Zmíním se zejména o zdárném průběhu přípravných
prací na realizaci Centra krátkodobé péče v nebyto-
vých prostorách domu s pečovatelskou službou II. Po-
těšitelné je, že dosud bezejmenná ulice od nádraží po-
dél „drážních domků“ dostane své jméno již v létě 2004.

Ve zprávě starosty MČ o činnosti úřadu MČ od 15.
ZMČ o nejdůležitějších akcích uplynulého období, kro-
mě informací o průběhu a závěrech z celé řady jedná-
ní, která vedl, byly uvedeny i následující zajímavé in-
formace. V závěru měsíce
dubna budou dokončeny umě-
lé povrchy letního hřiště na
sokolovně. MČ vyvinula ini-
ciativu pro základní obnovu
funkčnosti území bývalého
areálu VÚ s cílem sejmutí
stavební uzávěry na těchto
pozemcích. V nejbližších
týdnech proběhne výběrové
řízení na OMI MHMP na
zhotovitele další etapy tech-
nické vybavenosti MČ pro
rok 2004. To znamená vý-
stavbu a obnovu dalších ko-
munikací a chodníků o ob-
jemu investice ve výši 11 mil. Kč. Dále byly zahájeny
práce na úklidu okolí Běchovic a jsou vedena jednání
na přípravě přestavby centra obce severně od Čes-
kobrodské.

Dalším bodem programu bylo projednání závěreč-
ného účtu městské části Praha-Běchovice za rok 2003.
S výsledky hospodaření seznámila přítomné tajemni-
ce ÚMČ paní Volšická a pan Ing. Vondráček, předse-
da finančního výboru, který řídil diskusi k tomuto té-
matu. Poté přijalo zastupitelstvo usnesení, ve kterém
vyjádřilo souhlas se závěrečným účtem MČ Praha-Bě-
chovice za rok 2003 bez výhrad.

V další části jednání byly projednány zprávy z vý-
borů a komisí zastupitelstva MČ Praha-Běchovice.

Výbor pro výchovu a vzdělávání – p. Sladký, před-
seda komise informoval o průběhu zápisu do předškol-
ního zařízení při Základní škole Praha-Běchovice,
který se uskutečnil v měsíci březnu 2004. Dále pro-
běhla diskuse k návrhu novely vyhlášky Magistrátu
hl. m. Prahy o příspěvku na částečnou úhradu nein-
vestičních nákladů mateřských škol, školních družin
a školních klubů, která má účinnost od 1. 9. 2004. MHMP
bylo navrženo sjednocení sazeb za polodenní a celo-
denní provoz a nově zvýšené na částku 400,- Kč/mě-

síc. Na jednání výboru byl předložen a schválen za-
stupitelstvem návrh na přidělení finančních prostřed-
ků z Grantů 2004, které vyhlásilo ZMČ v závěru roku
2003:

Klub důchodců 2 x 5 000,- Kč
MO ČRS Praha-Běchovice 5 000,- Kč
Sportovní klub Běchovice 5 000,- Kč
Tělovýchovná jednota Sokol Běchovice I

3 x 5 000,- Kč
Komise pro občanské záležitosti – pí. Burianová,

předsedkyně komise navrhla opětné zavedení Vítání
občánků, které bude řešeno na příštím zasedání ZMČ.
Informovala, že schůzka kontrolního výboru se bude
konat v posledním týdnu dubna.

Komise sociálně zdravotní – MUDr. Procházka,
předseda komise informoval, že komise na svém za-

sedání projednala obsazení
volného bezbariérového bytu
paní Rutnerovou.

Komise výstavby – Ing.
arch. Bubník, předseda komi-
se podrobně seznámil s čin-
ností komise.

– MHMP zažádalo o stano-
visko k prodeji pozemku č. 792
v k. ú. Praha-Běchovice při
ulici Václava Kovaříka pro vý-
stavbu rodinného domu. Ko-
mise výstavby doporučuje
ZMČ souhlasit se záměrem.
V diskusi zastupitelé zažádali
o zveřejnění záměru o pro-

deji pozemku i na úřední desce MČ Praha-Běchovice.
– Paní Podroužkovou byla doručena žádost na změ-

nu Územního plánu hl. m. Prahy, týkající se pozemku
v jejím osobním vlastnictví, ze zahrady na stavební
parcelu. Komise výstavby doporučuje. V diskusi bylo
navrženo oslovit i ostatní vlastníky přilehlých pozem-
ků zda mají zájem o tuto změnu.

– S vybudováním přeložky E12 a části vnějšího okru-
hu Běchovice – D 1 je v projektu zrušen nájezd z ulice
Českobrodské na dálniční okruh ve směru na Štěrbo-
holy, Dubeč a zároveň sjezd ze stejného směru na Čes-
kobrodskou. Zamýšleným uvedením do provozu části

Z JEDNÁNÍ 16. ZASEDÁNÍ ZMČ

Veřejné schůze zastupitelů
s občany

Pro občany Běchovic II
18. května 2004 v 18. 00 hod.
salónek Restaurace Columbus

Pro občany Běchovic I
19. května 2004 v 18.00 hod.

zasedací síň ÚMČ Praha-Běchovice
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KONEC POTÍŽÍ?

vnějšího okruhu hl. m. Prahy v úseku Běchovice – D 1
(Průhonice) před výstavbou a uvedením do provozu
přeložky Českobrodské (E 12) by při zrušení uvede-
ných propojení s Českobrodskou ulicí zákonitě nastal
dopravní kolaps v Běchovicích, Dolních Počernicích a
patrně i Újezdu nad Lesy. Řada řidičů by byla nucena
jezdit se „otočit“ do oblasti CČM na velmi problematic-
ké napojení vnějšího okruhu. Průvodním jevem by byl
prudký nárůst nehodovosti v tomto dopravním uzlu.
Proto Zastupitelstvo MČ Praha-Běchovice žádá o změ-
nu Územního plánu hl. m. Prahy tak, aby po napojení
ulice Českobrodské na dálniční okruh hl. m. Prahy byly
zachovány nájezdy a sjezdy v současném stavu nebo
přijmout takové technické řešení, které by současné
oboustranné napojení zajistilo.

Komise pro vyřešení legalizace obecně prospěš-
ných staveb v Běchovicích  dnes uskutečnila  jed-
nání s Mgr. Klečkovou, právničkou ÚMČ. Sdělila čle-
nům zvláštní komise tyto skutečnosti:

– jménem MČ podala Mgr. Klečková žádost na dvě
stavební povolení, a to na výstavbu kabin a terénní
úpravy hřiště. Bude následovat žádost o stavební po-
volení na osvětlení na parc. 46 a 53 v k. ú. Běchovice.

– u přístavby je stavebníkem vždy vlastník. Sankce
jdou za nájemníkem, který stavbu provádí.

– v současné době probíhá řízení se stavebním úřa-
dem Prahy 21.

– veškeré náklady na potřebné podklady půjdou na
vrub pana Požárka. Je nutno vyvěsit záměr na proná-
jem části parcely 46. v k. ú. Praha-Běchovice.

Komise pro správu majetku – p. M. Jiřík, předse-
da komise, informoval o záležitostech, které komise
projednávala:

– žádost pí. Stejskalové a p. Šmídy na proplacení
části stoupaček

– žádost p. Neužila o poskytnutí slevy na nájmu za
období říjen – prosinec 2003, kdy mu pro nedostateč-
né dodávky tepla byla omezena jeho podnikatelská
činnost

– žádost o prodloužení nájemní smlouvy s p. Neu-
žilem, jejíž platnost vyprší dnem 31.10.2004. Bytová
komise nedoporučuje prodlužovat nájemní smlouvu,
ale vypsat výběrové řízení na nájemce, kterého se
může současný nájemce zúčastnit.

V další části jednání zastupitelstva bylo projednáno:
Pan Sladký – nákup kopírovacího stroje Minolta do

Základní školy Praha-Běchovice. Nákup bude usku-
tečněn z rozpočtu základní školy.

Ing. Santolík – návrh na změnu Územního plánu na
pozemcích bývalého statku čp. 2 bude řešeno na dal-
ších jednáních;

– Veřejné schůze zastupitelů s občany se uskuteč-
ní ve dnech 18. a 19. května;

18. května 2004 v 18.00 hod. – salónek Restaurace
Columbus pro občany Běchovic II;

19. května 2004 v 18.00 hod. – zasedací síň ÚMČ
Praha-Běchovice pro občany  Běchovic I.

ÚMČ zajistí zveřejnění a zastupitelé MČ roznos po-
zvánek do domů.

Podrobný průběh diskuse s občany a úplný zápis
ze zasedání je vyvěšen na úřední desce ÚMČ a zve-
řejněn na internetu http://www.bechovice.org.

Informaci ze zasedání zastupitelstva MČ připravil
Ing. Jiří Santolík, starosta MČ,

který zasedání řídil.

Jarní tání způsobilo starosti na křižovatce ulic Čes-
kobrodská a Do Říčan. Rychlým zásahem se podařilo
obnovit průtok vody pod silnicí, a tím zamezit její rozlé-
vání přes vozovku. Druhým problematickým místem je
podjezd v ulici Mladých Běchovic. Jakmile trochu zapr-
ší, není možné bez zašpinění oděvu pod mostem pro-
jít.  Gejzíry vody, které rozstřikují po nápravu potopená
vozidla, nejsou příjemné ani pro protijedoucí auta. V sou-
časné době je prováděna oprava kanalizačních vpustí.
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V ČERVNU K VOLBÁM

Volby do Evropského parlamentu

V letošním roce se budou v naší zemi poprvé konat
volby do Evropského parlamentu. Jejich termín je na
základě vyhlášení prezidentem ČR stanoven na:

pátek 11. června v době 14.00 hod. – 22.00 hod.
sobota 12. června v době 8.00 hod. – 14.00 hod.

Volební okrsky stanovil starosta MČ takto:
oblast Běchovice I – volební místnost v budově Úřa-

du MČ Praha-Běchovice
oblast Běchovice II – volební místnost v budově

restaurace „Columbus“.

Hlasovací lístky budou voličům doručeny do místa
trvalého pobytu a dále budou k dispozici přímo ve vo-
lebních místnostech.

Volič k tomu, aby mohl hlasovat prokáže po přícho-
du do volební místnosti svou totožnost, státní občan-
ství a skutečnost, že má na území České republiky
povolení k pobytu (občanský průkaz, cestovní pas).
Voliče, který není zapsán ve výpisu ze seznamu voli-
čů, nelze již do tohoto seznamu ve dnech voleb do-
psat a umožnit mu tak hlasování. To neplatí, pokud
volič hlasuje na voličský průkaz.

Po záznamu ve výpisu ze seznamu voličů obdrží
volič od okrskové volební komise prázdnou úřední obál-
ku. Na žádost voliče mu okrsková volební komise vydá
hlasovací lístky.

Volič hlasuje osobně, zastoupení není přípustné.
Po obdržení úřední obálky, popřípadě hlasovacích

lístků, se musí volič odebrat do prostoru určeného
k úpravě hlasovacích lístků, kde nesmí být nikdo příto-
men zároveň s voličem, a to ani člen okrskové volební
komise. V tomto prostoru vloží volič do úřední obálky
jeden hlasovací lístek. Na hlasovacím lístku může při-
tom zakroužkováním pořadového čísla nejvýše u dvou
kandidátů uvedených na témže hlasovacím lístku vy-
značit, kterému z kandidátů dává přednost. Jiné úpra-
vy se na hlasovacím lístku neprovádí.

Volič hlasuje tak, že vloží úřední obálku s hlasova-
cím lístkem před okrskovou volební komisí do volební
schránky. S voličem, který nemůže sám upravit hlaso-
vací lístek pro tělesnou vadu anebo nemůže číst nebo
psát, může být v prostoru určeném pro úpravu hlaso-
vacích lístků přítomen jiný volič a hlasovací lístek za
něho v souladu s jeho pokyny upravit, vložit do úřední
obálky a vhodit do volební schránky.

Pokud volič nebude moci nebo nehodlá volit ve svém
volebním okrsku, kde je zapsán v seznamu voličů
pro volby do Evropského parlamentu, může nejpoz-
ději 27. května 2004 požádat úřad MČ o vydání volič-
ského průkazu, a to písemným podáním opatřeným
ověřeným podpisem voliče. Úřad MČ nejdříve 15 dnů
přede dnem voleb předá voličský průkaz osobně voliči

nebo osobě, která se prokáže plnou mocí s ověřeným
podpisem voliče žádajícího o vydání voličského prů-
kazu, anebo jej voliči zašle. Tento voličský průkaz ho
opravňuje hlasovat v kterémkoli volebním okrsku na
území České republiky. V případě voliče, který se do-
staví do volební místnosti s voličským průkazem, je
povinen po prokázání se shora uvedených skutečností
(prokázání totožnosti) tento průkaz odevzdat okrsko-
vé volební komisi, která jej přiloží k výpisu ze sezna-
mu voličů pro volby do Evropského parlamentu a voli-
če do tohoto výpisu dopíše. Zároveň mu vydá hlaso-
vací lístky a úřední obálku.

Volič může požádat ze závažných, zejména zdra-
votních důvodů, úřad MČ a ve dnech voleb  okrskovou
volební komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební
místnost, a to pouze v územním obvodu volebního
okrsku, pro který byla okrsková volební komise zříze-
na. V takovém případě okrsková volební komise vyšle
k voliči dva své členy s přenosnou volební schránkou,
úřední obálkou a hlasovacími lístky.

Z výše uvedených skutečností je zřejmé, že nedo-
chází oproti předchozím „volbám“ k zásadnímu rozdí-
lu. V případě nejasností je možné vznášet dotazy na
úřadu MČ osobně či telefonicky na tel. 281 932 223
u paní Volšické či pí. Volfové a nebo na webových strán-
kách Ministerstva vnitra: www.mvcr.cz.

Markéta Volšická, tajemnice ÚMČ

Dne 12. března 1999 byla Česká republika přijata
za člena Severoatlantické aliance – organizace, která
svou otevřenou a vyváženou politikou na mezinárodní
úrovni a důrazem na demokratické hodnoty a dodržo-
vání lidských práv, je významným garantem udržení
míru a stability v Evropě a ve světě.

„Je to událost, kterou si musíme připomínat“, uvedl
při příležitosti 5. výročí vstupu České republiky do
NATO prezident České republiky Václav Klaus. „Byl tím
naplněn jeden ze základních strategických cílů zahra-
niční politiky naší obnovené demokracie po roce 1989
– pevné zakotvení České republiky v bezpečnostních
strukturách svobodného světa a garantování naší svo-
bodné a demokratické národní existence spojenectví
s nejsilnějším obranným svazkem v historii, vedeným
Spojenými státy“.

Začlenění našeho státu do Aliance se také stalo vý-
znamným impulsem pro Armádu České republiky. Pro
její transformaci a postupnou integraci do aliančních
struktur. Jedním z cílů tohoto procesu je vybudování
malé, mladé, mobilní – akceschopné a plně profe-
sionální armády, schopné plnit přijaté alianční závaz-
ky a nést patřičný díl při obraně vlastní země.

Hana Košťálová

PĚT LET V NATO
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S neúprosnou pravidelností střídání čtyř ročních ob-
dobí k nám opět přišlo jaro. Každého jeho příchod po-
hladil na duši a pozvedl životní optimismus. Každé „pro“
má ale i své „proti“.

Najednou vidíme vše, co nebylo v našem okolí a celé
obci na podzim uklizeno. S rozkvétajícími keři nám stále
více vadí hromady pod Běchovicemi, zbytky listí a písku
u obrubníků komunikací, rozpadající se torza býva-
lých statků v centru obce atd.

Ano vadí to všem. Všichni chceme žít v hezkém pro-
středí. Ruku na srdce a zpytujme každý dle svého na-
turelu své svědomí. Nekončí náš zájem plotem „naší“
parcely a vypulírovanou „naší“ zahrádkou? Není naše
zahrádka upravená za cenu toho, že odpad vyveze-
me za ploty svých sousedů? Podívejme se na kraj pole
proti ulici Na Korunce přes silnici Do Říčan, podívej-
me se na kraj pole v ulici Nad Nádražím, podívejme
se ke zdi statku čp. 2 od parku v Kuťatech a podobně.

Je na nás všech abychom si uhlídali těch několik
spoluobčanů „chytráků“, kteří znepříjemňují život nám
ostatním.

Ano, vadí to všem, a především samosprávě naší
městské části. Dohodl jsem se s panem Jarošem a pa-
nem Horným na urychleném dokončení prací po čiš-
tění potoků. Jedná se o úpravu terénu po bývalém au-
tobazaru, odvezení hromad z louky pod Běchovicemi
I a na úpravě terénu pod IPEXEM, kde nám zanecha-
la „pozdrav“ firma, která prováděla stavbu splaškové
kanalizace a „zapomněla“ práci dokončit a uklidit po
sobě. Součástí dohody bylo i vyrovnání terénu louky
pod Přibylovými, aby se nechala sekat mechanizací.
Pokračovat budou práce na pískomlatové cestě z Kuťat
po břehu potoka ke třem mostům.

Trnem v oku každého z nás je nevábný stav budov
v centru Běchovic I. Generel výstavby byl schválen na
jižní část centra proti pomníku běžců za Českobrod-
skou ulicí. Věřím, že v létě bude zahájena výstavba
bytových domů v této části centra po bývalém statku.
Ke vzhledu a vhodnosti realizace tohoto projektu již
proběhla mezi běchovickou veřejností rozsáhlá disku-
se. Horší situace je s realizací výstavby severní části
centra obce od zmíněného pomníku přes „spodní sta-
tek“ až k Běchovickému potoku. Neexistuje studie
a jsou zde složité vlastnické vztahy, které jsme si před
několika lety zkomplikovali vlastní vinou. Nevím o žád-
né jiné městské části Prahy, která má takovou šanci
jako naše, vybudovat si centrum městského typu, které
by bylo pýchou obce a které by dotvořilo její charakter.
Musíme proto k celé záležitosti přistupovat velmi citlivě.
Vedeme celou řadu komplikovaných a zdlouhavých jed-
nání. Bude to ještě běh na dlouhou trať. Věřím, že do-
běhneme a zvítězíme ke všeobecné spokojenosti.

Jistě jste mnozí zaregistrovali, že vloni po dohodě
s firmou Brtek byly vyklizeny černé skládky podél spo-

jovací silnice od ulice Mladých Běchovic za tratí kolem
„čističky“ na Vinici a cesta byla u obou vjezdů opatře-
na závorami. Se zahájením výstavby kanalizace na
Vinici v druhé polovině roku 2003 musela být tato sil-
nice uvolněna jako jediná možná příjezdová silnice pro
obyvatele Vinice. Téměř okamžitě, díky firmám a spo-
luobčanům s velmi nízkým prahem zodpovědnosti ke
svým bližním, začaly vznikat nové skládky. Úřadu měst-
ské části ve spolupráci s Magistrátem hl.m. Prahy se
podařilo, že všechny černé skládky podél cest v ce-
lém katastru Běchovic byly za nemalých nákladů ukli-
zeny. Hlídejme si lépe své okolí a upozorňujme na „chyt-
ráky“, kteří tahají peníze z kapes nás všech.

Běchovice mají kolem dvaceti kilometrů místních ko-
munikací. Můžeme být hrdi, že jako jedna z mála měst-
ských částí Prahy je máme v perfektním stavu. Aby
tento stav vydržel co nejdéle, vyžadují pravidelnou
údržbu. ÚMČ má na vysoké úrovni zvládnutou zimní
údržbu komunikací. Ta je v širokém okolí bezkonku-
renční. Problémem je však letní údržba. Pravidelné za-
metání komunikací mechanizací je velmi nákladné
a městská část není schopná jej ze svého rozpočtu
zajistit. ÚMČ Běchovice zabezpečí svými pracovníky
úklid „závějí“ z písku a rostlinných zbytků u obrubníků
silnic tam, kde komunikace nepřiléhá k soukromým par-
celám. Více není možné. Obracím se na vás, své spo-
luobčany, majitele rodinných domků, se žádostí – po-
mozme si navzájem a ukliďme si každý i přilehlou část
komunikace u naší nemovitosti. Je to minimum práce,
kterou každý z nás může věnovat pro své okolí. Vždyť
to vlastně děláme pro sebe. Děkuji vám za pochopení.

Dvakrát týdně, a dle potřeby i vícekrát, vyvážíme od-
padkové „koše“ v celých Běchovicích. Přál bych všem
vidět, jak dokáží přes noc někteří naši spolubydlící od-
padkové koše obložit! Jsou tam igelitové tašky slupek
z brambor, kuchyňského odpadu a dalších odpadků,
které jednoznačně patří do popelnic, které každý vlast-
ník nemovitosti ze zákona musí mít nasmlouvány
o potřebném objemu. Zdravému rozumu se příčí, když
vidíte odpadkový koš obložený taškami s plastovými
lahvemi 40 metrů od velkoobjemového kontejneru na
plasty. Upozorňuji spoluobčany, kteří ubytovávají cizin-
ce a mimoběchovické občany ve svých domech na
nájemní smlouvy, že je jejich povinností zajistit i likvi-
daci odpadků svých nájemníků!

Úřad MČ vyzkoušel novou organizaci sběru velko-
objemového odpadu a větví. Systém se, nejen dle va-
šich reakcí, osvědčil a budeme v něm pokračovat.
Likvidaci větví lze zajistit pouze na vyhrazených mís-
tech. Na jiných místech, dle vašeho přání ji zajišťují
specializované firmy na objednávku a za úplatu.

Do Běchovic přišlo jaro. Je na každém z nás zda
uděláme trochu navíc, než jen co musíme. Pro sebe,
pro své okolí, pro své bližní, pro svou městskou část.
Věřím, že to dokážeme. Bude nám všem lépe.

Ing. Jiří Santolík,
starosta MČ

JARO JE TADY



7

VSTUP DO EU OČIMA STUDENTŮ

„PARTNER PRO VAŠI STAVBU“

ŠKVORECKÁ 871, ÚVALY 281 980 193 – 4, 602 384 790
www.krutsky.cz   e-mail: stavebniny@krutsky.cz

AKCE KVĚTEN:
*************************

!! CIHELNÉ BLOKY POROTHERM  SLEVA 20% * !!
(KAMIONOVÁ DODÁVKA)

!! PŘESNÉ TVÁRNICE A PŘÍČKOVKY YTONG  SLEVA 10% * !!
!! PŘESNÉ TVÁRNICE A PŘÍČKOVKY ECRIT  SLEVA 15% * !!

!! MALTY, BETONY, LEPIDLA PRINCE COLOR  SLEVA 20% * !!
!! KOMÍNOVÝ SYSTÉM SCHIEDEL  SLEVA 10% * !!

(KOMPLETNÍ KOMÍN)

MIMOŘÁDNÁ NABÍDKA :
 !!  PŘÍČKOVKA 17,5 P+D II. JAKOST  –  SLEVA 49% * !!

* slevy platí z cen výrobců

!! DALŠÍ ZAJÍMAVÉ SLEVY –  INFORMACE VE STAVEBNINÁCH !!!
MONTÁŽ STŘEŠNÍCH OKEN VELUX ZDARMA (5% DPH)

Pro čtenáře našeho zpravodaje jsem připravil malý
průzkum veřejného mínění na téma vstup do EU.

Přišlo mi nejzajímavější provést jej mezi mladou stu-
dující generací. Z vlastní zkušenosti totiž vím, že se
vstup do EU právě mezi těmito lidmi velmi probírá.
A tak i mě samotného zajímalo, jak to všechno do-
padne. Oslovil jsem tedy studenty různých středních
škol ve věku od 15 – 20 let. Jejich názory a myšlenko-
vé pochody byly velmi zajímavé.

Na začátek jsem se všech zeptal, zda vůbec do EU
chtějí, protože v referendu většina z nás, studentů,
ještě nemohla hlasovat. Na níže uvedeném grafu vi-
díte zajímavé výsledky. Plných 60% studentů chce roz-
hodně do EU. Zbylých 40% je rovněž pro vstup, nic-
méně se ho lehce obávají. Nikdo nebyl proti vstupu.

 Co od EU očekáváte? Takhle zněla moje druhá
otázka směřovaná na studentskou mládež. Polovina
respondentů se shodla na tom, že se zvětší cestovní
a studijní možnosti a budou větší pracovní příležitosti
v zahraničí. Rovněž převládal názor, že po vstupu se
nastartuje česká ekonomika, zemědělství a zdravot-
nictví směrem nahoru. Dvacet procent dotázaných stu-
dentů se domnívá, že se zvýší životní úroveň v ČR.

Jako poslední jsem položil respondentům otázku,
co by chtěli, aby EU v České republice podporovala.
Plných 90% dotázaných se shodlo na tom, že nechtě-
jí, aby EU zakazovala věci „národního významu.“ Při
doplňující otázce, co přesně si představují pod pojmem
„věci národního významu“ se většina shodla. 70% do-
tázaných nechce, aby se zrušila národní měna a aby
se zdražovaly produkty v ČR. Osobně si myslím, že
cena výrobků v ČR se po vstupu do EU zřejmě zvýší.
Je to jedna z věcí, kterou budeme prostě muset při-
jmout. Stejně jako ostatní, již členské země. Objevilo
se i přání, aby EU více podporovala podnikání.

Myslím si, že tento bleskový průzkum provedl dob-
rou sondu do „hlubin študákovy duše“, a že ukázal ná-
zory mladé generace na toto aktuální téma.

Adam Lázenský

Máte zájem o vstup do EU?

STAVEBNINY KRUTSKÝSTAVEBNINY KRVEBNINY KRUTSKÝ

Ano
Spíš ano

40 60
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2. RAŠELINOVÉ JEDNORÁZOVÉ OBKLADY ve spo
jení s rašelinovými nosiči tepla – rašelina z ložiska
Abertamy – Perning, okr. Karlovy Vary.

Doporučujeme klientům trpícím artrózou, revmatic-
kými bolestmi, bolestmi páteře a kloubů i svalových
bolestí šíje a zad. Nedoporučujeme použít v případě
zánětu.

3. MASÁŽE- včetně nahřívání
Masáž šíje a zad – 45 min., masáž šíje – 20 min.,
masáž celého těla – 90 min., masáž zad – 35 min.

4. BIOLAMPA – BIOPTRON
Systém světelné terapie podporuje přirozený pro-

ces hojení světelným neinvazivním paprskem. Neob-
sahuje žádné ultrafialové ani rentgenové záření a ne-
může způsobit žádné poškození kůže.

– Bioptron stimuluje organismus k provádění regene-
race a vlastního hojení.

– Bioptron pomáhá při relaxaci (bolesti zad).
– Bioptron uvolňuje bolestivé svaly.
– Bioptron pomáhá významně zlepšit i vyléčit akné.
– Bioptron vede k rychlému zmírnění bolesti a urych-

luje hojení u všech příhod od spálenin.
– Bioptron působí i na podkoží.

5. LYMFOMASÁŽ POMOCÍ TLAKOVÝCH VLN – kúra
proti celulitidě
Sezení trvá cca 45 min. Podle stádia celulitidy do-

poručujeme aplikovat 1 – 3x týdně.

REKONDIČNÍ CENTRUM

Velebného 1821, Praha-Újezd nad Lesy, 190 16

Nově vybudované rekondiční centrum je v klidném
a atraktivním prostředí. Nabízí komplexní služby pro
celkovou rekondici, regeneraci a relaxaci. Klient může
využít dle svého uvážení buď jednotlivé služby samo-
statně, anebo v blocích.

Bloky služeb jsou cenově zvýhodněny, stejně jako
závazné zaknihování určitého počtu lekcí či sezení.
Parkoviště pro klienty je přímo u objektu.

Tel.: 607 914 725
– SLUŽBY REKONDIČNÍ A REGENERAČNÍ

Tel.: 608 327 734
– KOSMETIKA, MANIKÚRA A MODELÁŽ NEHTŮ

I. JEDNOTLIVÉ SLUŽBY

1. CVIČENÍ NA 7 REKONDIČNÍCH STOLECH – po-
silovací systém „Shapemaster“.
Stoly pracují na bázi opakovaného izokinetického

cvičení izolovaných svalových skupin. Postupně posi-
lují, zpevňují a tvarují postavu a pomáhají redukovat
centimetry problémových partií těla. Zvyšují pohybli-
vost a pružnost. Zlepšují krevní a lymfatický oběh. Zmír-
ňují napětí a stres.

- PLACENÁ INZERCE -
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Již po první proceduře jsou výsledky patrné i měři-
telné, máte pocit, že kalhoty jsou vám o číslo větší,
v nohou máte pocit lehkosti.
– Regenerace osob s vysokým zatížením nohou, např.

sportovců
– Zlepšení vzhledu
– Odstranění pocitu těžkých nohou
– Detoxikace organismu
– Podpora imunitního systému

6. LASER MAESTRO SE SCANNEREM LINESCAN
– neinvazivní. Veškeré účinky tohoto laseru jsou za-
loženy na fyzikálním působení světla na tkáně s vy-
loučením vedlejších účinků.
Aplikací jsou ve tkáni vyvolány zejména tyto účinky:
– Biostimulace – Regenerace
– Zvýšení metabolismu – Snížení svalového napětí
– Protizánětlivý účinek – Relaxace
– Protibolestivý účinek – téměř ihned po prvním sezení.

Doporučujeme:
– pro odstraňování bolestivých stavů pohybového apa-

rátu
– pro odstranění svalových spazmů – uvolnění ztuh-

lých svalů
– pro významné protizánětlivé účinky na namožený

pohybový aparát
– pro hojivé účinky při vstřebávání otoků a krevních

výronů
– pro urychlení hojení poúrazových stavů

7. LASEROVÁ GELOVÁ MASKA ASKLEPIO – pro
regeneraci pleti:

– unikátní metoda čištění a regenerace pleti
– vysoká hydratační schopnost gelu
– snížení svalového napětí, které je příčinou tvorby

vrásek
– hojení zánětlivých ložisek (akné).

Optimální doba působení bývá zhruba 30 minut.
Jedno sezení cca 45 minut.

KYSLÍKOVÁ TERAPIE - vdechování čistého kyslíku
Tato služba je zejména určena osobám s náročnou

psychickou zátěží, stresovaným osobám, pro zlepšení
srdeční činnosti a prokrvení srdečního svalu, pro
zvýšení imunity, pro zvýšení látkové výměny v mozku
– jeho prokrvení (okysličení – vliv na paměť, na látko-
vou výměnu, stabilizaci krevního oběhu), zlepšení cel-
kové psychické a tělesné výkonnosti včetně sexuální
aktivity, zvýšení obranyschopnosti organismu, roztažení
všech krevních cest včetně zvýšení elasticity krevní tkáně.

Službu lze aplikovat současně při absolvování jiných
služeb, např. masáže, laser, bioptronic, atd. Přístroj na
prokysličování organismu je účelně zkonstruován pro
variabilní umístění a přemístění i na delší vzdálenosti,
takže ho lze použít třeba pro klienta, který cvičí na sedmi
rekondičních stolech.

III. KOSMETICKÉ SLUŽBY
Tel.: 608 327 734

1. Kosmetické služby: odlíčení pleti, odlíčení očí, úprava
obočí, peeling, změkčení pleti, hloubkové čištění pleti,
masáž (obličej a krk), masáž dekoltu, maska (obličej,
krk, dekolt), výživa očního okolí.

Milie, barvení řas, barvení obočí, depilace rukou, de-
pilace lýtek, depilace stehen, depilace třísel, depilace
podpaží, depilace horního rtu.

2. Modelář nehtů: zhotovení nových nehtů, doplnění,
oprava špičky, nový nehet, odlakování, lakování, francouz-
ské lakování, sušič laku, zdobení nehtů.

3. Manikúra: manikúra + masáž rukou a předloktí, odla-
kování, lakování, francouzské lakování, maska na  ruce,
peeling, sušič laku, P-shine – zpevnění vlastního nehtu.
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ADD. DOPIS PANA MATOUŠKA

DOPISY ČTENÁŘŮ   Za obsah zodpovídá autor. Text nemusí být v souladu se stanoviskem redakce

K uvedené kritice na mou osobu a občany obec-
ních bytů uvádím.

– Oprava přístupové cesty od bytovek k zastávce
MHD na Vaňhově byla opomenuta v projektu výstavby
chodníků v obci. Cesta byla opravena dodatečně a nyní
slouží všem občanům.

– Opatřením ÚMČ Praha-Běchovice byla zaslána
objednávka podniku PVK na periodické čištění ka-
nalizace u domu čp. 251 ulice Do Panenek, a tím bylo
preventivně zajištěno, aby nedošlo k opětovnému za-
lití chodeb fekáliemi.

– V žádosti nájemníků domu čp. 248 a 249 v roce
2003 bylo uvedeno, že žádají jen půjčku, na výměnu
oken, která jsou stará 50 let s prosbou, že tuto půjčku
budou splácet formou měsíčních splátek. V roce 2003
nebyly dostatečné finanční prostředky, proto byl dán
příslib o opětném jednání v roce 2004.

– Privatizace obecních domů byla již předmětem
jednání bytové komise v I. pololetí roku 2003, kdy bylo
upuštěno ze strany ÚMČ od vytčeného záměru. V sou-
časné době zpracovává úřad MČ Praha-Běchovice
podklady pro další jednání. Zdůrazňuji, že iniciativa je
na straně ÚMČ i nadále.

– Nájemníci obecních bytů ulice Do Panenek
přispívají formou čistého nájmu do třetí nejvyšší položky
příjmové části obce roční částkou ve výši přibližně 740
tisíc korun za byty II. kategorie  s vlastním vytápěním.
Měsíční nájem je v rozmezí 1 600 až 5 500 Kč.

– Naprosto zavádějící je vyjádření pana Matouška,
že obecní domy jsou dotovány na úkor ostatních ob-
čanů Běchovic. Není to pravda! Jestliže má na mysli
dokončení zateplení posledního domu a realizaci stou-
paček, pak podávám vysvětlení, že uvedené práce spa-
daly do aktivit předchozího zastupitelstva, vedeného
paní Zajacovou a měly být dokončeny v roce 2002.
Z důvodu povodní byly kapacity dodavatelů přednost-
ně převedeny na nutnější práce. V roce 2003 byly uve-
dené práce dokončeny. Mimo uvedené investice, na
které mělo finanční prostředky vyčleněno minulé za-
stupitelstvo, nebyly v roce 2003 prováděny další in-
vestice a peníze byly  čerpány jen na běžnou údržbu.

V celém příspěvku pana Matouška srší nenávist
a hněv vůči mé osobě, kterou přenáší na ostatní ná-
jemníky. Pokud se jedná o mou osobu, je-li kritika opráv-
něná, tak ji přijímám. Je-li nesprávná a nepravdivá, tak
připomínám, že i kritika má své hranice. Zatahovat do
problému občany obecních domů a oslovovat je jako
„vyvolené rodiny“, které žijí na úkor ostatních občanů,
je nehoráznost, která se neslučuje s jednáním jeho oso-
by a vzděláním.

Pan Matoušek mí zřejmě záměr rozdělit občany obce
na dvě části, tak to už tady bylo v sedmdesátých letech
minulého století. Dnes se píše rok 2004 a situace je
jiná. Rozdíl mezi majiteli nemovitostí a občany - nájem-
níky byly, jsou a budou. Zatímco majitelé pečují ve vlast-
ním zájmu o svůj majetek, který má dnes miliónové hod-
noty a který mohou kdykoliv prodat, v nájemních bytech
žijí z jedné třetiny občané v důchodovém věku, kterým
byly byty přiděleny jako služební. Tito občané odvedli
svou dlouholetou prací svůj podíl společnosti. Byty slouží
nyní jim a mají sloužit i nadále v případě, že nebudou
zprivatizovány, některými z 35 mladých rodin, které žá-
dají o byt. Je snad chybou, že se snažíme zachovat
byty v nejlepším možném stavu?

Někteří občané se ptají, co to do pana Matouška vje-
lo? Důvod spočívá ve dvou mých předchozích příspěv-
cích, kde jsem se dovolával práva, které je zakotveno
v nájemní smlouvě. V příspěvcích jsem nepřímo kritizo-
val zastupitele strany ODS pro jejich nezájem a liknavý
přístup k problémům, které mimo jiné ohrožují zdraví
nájemníků.

Napříště doporučuji panu Matouškovi si nejprve řád-
ně ověřit fakta, kritiku směřovat jen mé osobě a nezata-
hovat do problematiky ostatní nájemníky. Nepoužívat
stejný způsob komunikace, podobně jaký byl použit před
komunálními volbami vůči paní Zajacové. Říká se tomu
podraz! Je to podobnost čistě náhodná?

A co vzkazuji všem občanům? V obecních domech
žijí dobří lidé, kteří se v minulosti i nyní zapojují do prá-
ce pro blaho všech občanů obce a celé společnosti.
Jako jeden příklad za všechny uvádím. V době povodní
v roce 2002, kdy velká voda začala opadávat, uspořá-
dali sbírku  pro postižené občany a tu zavezli do obce
Zálezlice. Nenechte se strhnout vášní proti nám, kterou
naznačuje pan Matoušek ve svém článku.

Václav Pozler
.

Kratší články mají čtenáři raději
V článku jsou uváděna opakovaně již otištěná fakta

na stránkách ŽB  v předchozích příspěvcích a jsou sub-
jektivním názorem pisatele. Prosíme naše dopisovatele,
aby délku svých článků přizpůsobovali rozsahu našeho
zpravodaje, abychom nemuseli texty výrazně krátit.

 Redakce ŽB

Nabízíme pronájem skladu (100m2)
 v Praze-Běchovicích, ulice Na Korunce.

Sklad je zajištěn alarmem.
Cena 10 000,- Kč za měsíc nebo dohodou.

Bližší informace na tel.: 602 663 354
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PODĚKOVÁNÍ PANÍ ZAJACOVÉ

DOPISY ČTENÁŘŮ

V mém aktivním životě jsem pracoval dlouhá léta
v investiční výstavbě na celém území Českosloven-
ska. Byl jsem  také rezortním koordinátorem staveb,
realizovaných na celém území Severočeského kraje.
Nebyla to politická funkce, ale  práce čistě technické-
ho rázu. Setkal jsem se s pracovníky na různých úrov-
ních, od dělnické profese až po rezortní náměstky na
poradách vládní komise. Dále pak s řadou investorů,
stavebních dozorů, v absolutní většině jen mužů, pře-
vážně se středním a vysokoškolským vzděláním.

S odstupem času chci dnes vyhodnotit práci bývalé
starostky, ženy bez vysokoškolského diplomu a praxe,
která za spolupráce zastupitelstva dokázala proměnit
stavební záměry v následnou realizaci. Dnes na den-
ním pořádku slyšíme prostřednictvím médií, že všude
chybějí finanční prostředky, rovněž i v investiční výstav-
bě. Řada stavebních akcí zůstává nedokončena a řada
stavebních záměrů nebyla zahájena, mnohé obce musí
vracet peníze. Politické hašteření v závěru jejího funkč-
ního období bylo již zapomenuto, ale realizovaná sta-
vební díla slouží nám a budou sloužit i dalším genera-
cím. Touto cestou nelze opomenout ani poděkování
kolektivu stávajícího zastupitelstva, v čele s panem sta-
rostou, který má zásluhu na dokončení rozpracovaných
akcí. Někdy jejich snaha pokračovat v nastolené cestě
naráží na nedostatek finančních prostředků.

Věřím, že zásluhy paní Zajacové budou kladně hod-
noceny v kronice obce jako první ženy, která stála
v čele obce po dvě volební období a která má velkou
zásluhu na tom, že obec má dnes plnou občanskou
vybavenost a stala se moderní obcí třetího tisíciletí.

Václav Pozler

Poznámka k článku pana Pozlera:

Zásluhy bývalé paní starostky na rozvoji obce v je-
jích volebních obdobích jistě uznávají všichni občané
Běchovic. Je však nutné připomenout, že to jak Běcho-
vice v současnosti vypadají, není jen zásluha oněch
osmi let. Je to díky prozíravosti i všech předcházejících
zastupitelstev, která systematicky a v předstihu připra-
vovala rozvoj obce. To v současnosti od minulého za-
stupitelstva postrádám. Dle pana Pozlera nebyly v mi-
nulém volebním období problémy s financováním sta-
vebních záměrů. Domnívám se, že financování někte-
rých stavebních akcí minulého zastupitelstva bylo mnoh-
dy krátkozraké a na úkor dalšího urbanistického řešení
Běchovic, viz neuvážený prodej „spodního statku“.

Ing. Jiří Santolík, starosta

Ráda bych vyslovila touto cestou uznání pracovní-
kům ÚMČ, kteří se od roku 1989 do dnešních dnů za-
sloužili o zvelebení a opravy bytových domů v ulici Do
Panenek.

Rozhodně to, alespoň z mého pohledu, nebyly akce
finančně i organizačně nenáročné. Byly provedeny by-
tové nástavby, zateplení domů, osazení nových vcho-
dových dveří, vymalování domů, vyměněny stoupač-
ky, vybudována nová komunikace atd.

Je až s podivem jak rychle lidé zapomínají. Není třeba,
abych se obšírně rozepisovala o naprostém nezájmu
MNV před rokem 1989, protože každému soudnému
člověku musí být změna, která se u bytových domů po
tomto roce udála a je patrná a zjevná na první pohled.

Helena Škopková

UZNÁNÍ ZA 15 LET PRÁCE

Knihovna patřila v březnu všem věkovým kategoriím. Ti malí si měli
možnost prohlédnout zajímavé knížky.

Jak si objednat knížku přes internet, jak nalistovat příslušnou stránku
s možností ověřit si, zda mnou požadovaná kniha je v knihovně
a s dalšími možnosti nové techniky se seznámili na schůzce členové
klubu důchodců.

BŘEZEN V KNIHOVNĚ
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PÉČE O SENIORY V BĚCHOVICÍCH

Již delší dobu je prioritou městské části Praha-Bě-
chovice zabezpečení kvalitní sociální péče pro naše
seniory. Od roku 2001, kdy byla otevřena první budo-
va domu s pečovatelskou službou, se rozsah poskyto-
vaných služeb v rámci sociální péče podstatně rozší-
řil. V roce 2003 byl zahájen  provoz v  druhé budově
domu s pečovatelskou službou.

Hlavním předmětem činnosti domu s pečovatelskou
službou je zajištění nepřetržité nabídky pečovatelských
a sociálních služeb dle vyhlášky MPSV č. 182/1991
Sb., kterou se provádí zákon o sociálním zabezpeče-
ní, ve znění pozdějších předpisů.

Kapacita obou domů je 27 bytových jednotek, při-
čemž pět bytových jednotek je určeno pro partnerské
dvojice a ze zbývajících 22 bytových jednotek pro jed-
notlivce je pět bytů určeno držitelům ZTP. Nájemné
v  bytech je regulované, tj. stanovené v souladu s vy-
hláškou MF ČR č.176/1993 Sb.  Byty jsou při předání
vybaveny kuchyňskou linkou a sociálním zařízením.
Zbývající vybavení bytů je ponecháno na klientovi, který
si tak může vytvořit domov podle svých představ a mož-
ností. Tento fakt je důležitým momentem, kdy navoze-
ním atmosféry původního domova se odstraní tíha ne-
osobního bydlení ve velkých zařízeních sociální péče
a domovech důchodců.

Zařízení domu s pečovatelskou službou není zdra-
votnickým zařízením. Lékařská péče a předepisování
léků je poskytováno lékařem na základě smlouvy s měst-
skou částí a ve výši úhrad poskytovaných zdravotními
pojišťovnami.

Naše zařízení poskytuje také služby pedikérky, ma-
sérky a fyzioterapeutky. Tyto služby jsou poskytovány
nejen nájemníkům domu s pečovatelskou službou, ale
též ostatním seniorům Běchovic.

Stravování pro seniory je zajištěno sedm dní v týd-
nu ve vlastní kuchyni, formou celodenního stravování,
nejen pro obyvatele domu s pečovatelskou službou,
ale i pro seniory s trvalým pobytem v Běchovicích. Al-
ternativou stravování v našem zařízení je možnost
vlastního vaření a stravování v bytech.

V létě letošního roku bude provoz domu s pečova-
telskou službou rozšířen o deset lůžek celodenní péče
v nepřetržitém provozu. Tato nová součást našeho za-
řízení je zřizována jako nadstavba pro seniory a zdra-
votně postižené občany. Zřízení Centra krátkodobé péče
vyplynulo ze zkušeností provozu DPS jako nezbytný
doplněk činnosti.

Délka pobytu je ohraničena dobou jednoho týdne
až třech měsíců. Je určena potřebným občanům, kteří
se ocitli v situaci, která jim brání v plné soběstačnosti,
např. v důsledku prodělaného závažného onemocně-
ní či operace a následné obavy z přechodu do domácí

péče, případně se nacházejí v péči rodiny, která jim
po přechodnou dobu nemůže tuto péči poskytovat. Na-
příklad při odjezdu na dovolenou a podobně.

Centrum krátkodobé péče bude poskytovat ubyto-
vání ve dvoulůžkových pokojích, celodenní stravování
z vlastní kuchyně, služby ošetřovatelky a veškeré pe-
čovatelské úkony stanovené zmíněnou vyhláškou o po-
skytování těchto služeb.

V rámci této služby bude zajištěna nepřetržitá pe-
čovatelská, sociální a duchovní služba.

Obyvatelé našeho domu s pečovatelskou službou,
stejně jako senioři z Běchovic, pravidelně využívají slu-
žeb masérky a pedikérky.

Neopomenutelnou součástí provozování sociálních
služeb v Běchovicích je i poskytování terénní pečova-
telské služby. Tato péče je poskytována všem klien-
tům, kteří byli pro výkon této péče doporučeni svým
lékařem a následně byl návrh šetřen a schválen soci-
ální komisí. Jedná se především o donášku obědů,
nákupů, zajištění osobní hygieny a základního úklidu
v bytech seniorů. V případě absence sociálního zaří-
zení v bytě uživatele terénní péče je možnost dovozu
na koupání do areálu domu s pečovatelskou službou.

Doplňkovou činností domu s pečovatelskou službou
je zajištění chodu Klubu důchodců, který je v Běchovi-
cích velmi aktivní. V čele tohoto klubu stojí po dlouhá
léta paní Bísková. Každoročně přispívá Klubu důchod-
ců městská část Praha-Běchovice ze svého rozpočtu
na zajištění autobusu pro výlety a pohoštění při osla-
vách svátků v závěru roku.

Jsme přesvědčeni, že i v následujících letech se
nám bude dařit zajišťovat sociální péči o seniory tak
jako dosud. Věříme, že ve výhledu dvou, tří let se nám
podaří s pomocnou rukou Magistrátu hl.m. Prahy vy-
budovat třetí budovu našeho sociálního komplexu, ten-
tokrát budovu domova důchodců. Náš domov s pečo-
vatelskou službou je určen pro víceméně soběstačné
zájemce. Je silný zájem i  méně soběstačných klientů,
které nelze umístit do domova s pečovatelskou služ-
bou a kteří často čekají několik let na umístění ve vhod-
ném zřízení, odpovídajícím jejích zdravotnímu stavu.

Výstavbou domova důchodců v regionu Běchovic
by se naše centrum pro seniory stalo spojenými ná-
dobami celků, jejichž provoz by zajistil důstojné stáří
v dobách lepších i těch zlých.

Markéta Volšická a Dagmar Zavadilová

Opravte si v telefonním seznamu:

Kolář Miroslav Ing. Václava Kovaříka 377 281 932 969

Havelková Naděžda Českobrodská 33 281 931 837
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Dne 29. května se
v rámci oslav 100 let
Základní školy Praha-
Běchovice uskuteční

„Dětský den“

DUBNOVÉ PERLIČKY

Zveme vás na
Dětský den v Kuťatech

 v sobotu 29. května 2004
od 15.00 hodin.

Na děti tu bude čekat patnáct atrakcí
a sladké odměny.

Srdečně zve ÚMČ Praha-Běchovice
a TJ Sokol Běchovice

Chcete si zastřílet jako v loňském roce, vyzkoušet si zatloukání
hřebíků, či nahazování kroužků? Neváhejte a přijďte do Kuťatského
parku oslavit s námi DEN DĚTÍ.

•  Naše škola upředla své vlákno ke světové pavuči-
ně – naše internetové stránky najdete na adrese –
www.zs.bechovice.cz. Kromě jiného tu jsou termíny
všech důležitých akcí, užitečné formuláře a fotogalerie.

•  Našim žákům se dařilo při vědomostních soutě-
žích – v obvodním kole Prahy 9 v mezinárodní mate-
matické soutěži „Klokan“ skončili ve svých kategoriích
Kryštof Hlinomaz na 5. místě, Ivana Rubešová 12., Petr
Klíma 15., Tonda Chadima 14., Jirka Miller 16., Micha-
ela Černá 21., Bára Němcová 11., Roman Růžička 12.
a Honza Holeček na 13. místě. Nutno dodat, že těchto
soutěží se zúčastní také víceletá gymnázia.

•  V turnaji kopané „Coca-cola cup“ se našim bor-
cům nedaří. Od porážky 23:0 před dvěma roky sice
došlo k výraznému zlepšení, ale přiznejme si, 7:0 je
pořád ještě moc… Děkuji panu Požárkovi za zapůjče-
ní hřiště, dresů a šaten a panu Mannovi za odpískání
celého zápasu.

•  Přijímací zkoušky pro žáky 9. třídy a některé pá-
ťáky proběhly v pondělí 19. dubna. Přijatým dětem gra-
tulujeme, těm méně úspěšným držíme palce do dru-
hého kola – hlavu vzhůru, v životě to někdy nechodí tak
přímočaře, jak by si člověk představoval.

•  Děkujeme rodičům Terezky Benešové ze 3. třídy
za protiskluzový povrch na dlažice před vchodem
1. stupně. Materiál, který se používá na paluby leta-
dlových lodí je dobrou nadějí k řešení jednoho z pro-
blémů, který trápil naši školu.

•  Děkujeme také paní Věře Santolíkové za sérii před-
nášek v místní knihovně, které postupně navštěvují
všechny třídy, stejně tak děkujeme panu Kudlatovi za
přednášku o Latinské Americe pro 2. stupeň.
Všem čtenářům krásné jaro přeje

Jaroslav Svátek, ředitel školy

V úterý 20. dubna přišli budoucí prvňáčci poprvé do
školy, aby zjistili, co je zde vlastně čeká. Poprvé zůstali
ve třídě sami bez rodičů a vyzkoušeli si různé činnosti
zábavnou formou: hry, psací cviky, básničky a říkanky.

Děti se seznámily s novým kolektivem, hlavně ty, které
nepocházejí z Běchovic. Doufám, že se jim u nás ve
škole líbilo. Další setkání proběhne v úterý 15. června
opět ve 14.30 hod.

Alena Silovská

ZKUS BÝT ŠKOLÁKEM

BĚCHOVICKÁ ŠESTAŠEDESÁTKA

Běhat do schodů je jednou do roka povoleno – a to
při závodech „Běchovická 66“, které již tradičně or-
ganizují paní učitelka Silovská a Podroužková. Putov-
ní pohár pro nejlepšího běžce si pro letošní rok odnesl
Tomáš Polesný z 8. třídy. Závodů se zúčastnily i děti
z mateřské školy.

Nejmladší žactvo:
1. Ota Červenák Petra Zahrádková
2. Tomáš Stejskal Šárka Vášová
3. Jan Stejskal Tereza Sochorová

Mladší žactvo:
1. Jurij Migali Michaela Králová
2. Matěj Šubrt Pavlína Bartošová
3. Martin Jurča Markéta Horáková

Starší žactvo:
1. Ondřej Horák Tereza Radová
2. Lukáš Vlach Kristýna Míková
3. Jan Papírník Kristýna Tesaříková

Nejstarší žactvo:
1. Tomáš Polesný Tereza Žemberová
2. Lukáš Klicpera Lucie Daňková
3. Martin Šedivý Martina Lauberová
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POHLED DO HISTORIE

Při sčítání lidu v roce 1880 bylo v obci Běchovice
575 „duších cizích i domácích dohromady sčítaných“.
Mezi nimi bylo 11 občanů židovské víry, dva evange-
lické a ostatní křesťani. „Veškeré obyvatelstvo se při-
hlásilo k národu českému“. Zápis do kroniky provedl
Julius Reinisch, sčítací komisař 19. ledna 1881.

Při sčítání lidu v roce 1890 bylo v obci Běchovice
524 „duších cizích a domácích dohromady sčítaných“,
mezi nimi šest izraelitů víry židovské, další křesťani
a jeden člověk se hlásil ke straně německé. „Veškeré
ostatní obyvatelstvo se přihlásilo k národnosti české“.
Zápis do kroniky učinil Jan Lefler dne 10. ledna 1891.

Zdeněk Váňa

K jaru patří i třicátý duben, den „pálení čarodějnic“.
Na celém území Prahy platí zákaz pálení ohňů. Lze
však udělit výjimku. Organizace, skupina osob, která
chce z nějakých důvodů pálit oheň, musí v dostateč-
ném časovém předstihu (cca 14 dní) podat na Úřad
MČ písemnou žádost o povolení pálení ohně. Na ní
musí být uvedeno:
1. datum a uvažované místo, kde chce oheň pálit
2. osobní údaje osoby, která za bezpečný průběh

pálení zodpovídá.
Úřad městské části žádost posoudí a předá ji policii

ČR a hasičům.

Letos se s ústním dotazem na mne obrátili pouze
panové Zeman, Dusil a později písemně pan Neužil,
kteří chtěli pálit čarodějnice na tradičním ohništi na so-
kolovně. Pro blízkost ohniště od nového „tartanového“
povrchu letního cvičiště, jsem konzultoval případné  po-
volení ohně s dodavatelem stavby. Písemně odpově-
děl, že je možnost poškození umělého povrchu odlé-
tajícími oharky a na tato poškození se nevztahuje zá-
ruka. Nepovolil jsem proto na tomto konkrétním místě
pálení ohně a nabídl jiná místa pro pálení čarodějnic.
Mimo jiné u Jalovky a na pozemku sokolovny v pro-
storu u Českobrodské ulice. Výše uvedení pánové si
do uzávěrky Života Běchovic žádost nepodali.

Ing. Jiří Santolík
starosta MČ

ČARODĚJNICE ANO, ALE...

Z FOTOKRONIKY OBCE

V současné době byly dokončeny rekonstrukce všech
chodníků v obci. Živicový potěr vydržel od roku 1969,
kdy se postupně měnily kamenné a blátivé chodníky
a silnice do podoby, kterou jsme znali donedávna.

 Doufejme, že dnešní úprava vydrží déle než 35 roků.
Záleží na každém z nás.

NEBEZPEČNÝ ODPAD

Jako každým rokem tak i letos bude v naší obci při-
staveno auto, které bude ZDARMA vybírat od občanů
nebezpečný odpad. Víme, že můžeme odevzdávat bar-
vy, baterie, čistící prostředky, fotochemikálie, kosmeti-
ku, kyseliny, léky, lepidla, nádobky od sprejů, motoro-
vé oleje, staré postřiky, rozpouštědla, teploměry, tuky,
výbojky a zářivky. Kdy?

Příjem Inzerce:  606 481 212

V úterý 11. května od 16.00 do 16.20 na křižo-
vatce ulic Do Říčan x Hasičská a od 16.30 do
16.50 na parkovišti u prodejny v Běchovicích I.
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ČLOVĚK – OTROK TECHNIKY?

Jak se člověk stane otrokem techniky, to si v dnešní
době můžeme představit velice snadno. Nedávno mi
kamarádka vyprávěla, jaký nový a úžasný systém ří-
zení teď uplatňuje její zaměstnavatel. Samozřejmě jde
vše přes počítače. Měli na to dokonce celodenní ško-
lení. Princip spočívá v každodenním vyplnění prezenč-
ní tabulky a zároveň v průběžném upřesnění místa,
kde se dotyčný v které části pracovní doby zdržuje.
Pokud tabulku ráno nevyplníte, máte na počítači bě-
hem dvou dnů několik vykřičníků od šéfa s dotazem,
jestli vůbec ráčíte chodit do práce. Pokud ovšem chcete
pracovat přesčas, musíte vyplnit ještě složitější tabul-
ku, odeslat ji a nechat si ji odsouhlasit, takže nakonec
se člověk na tabulky vykašle, rychle si udělá, co po-
třebuje a tu hodinu si jednoduše zaplatit nenechá.
Manžel jiné kamarádky zase vyfasoval firemní hodin-
ky, které jsou zároveň univerzálním klíčem do všech
kanceláří a kromě toho signalizují na řídícím panelu
u ředitele, kde který zaměstnanec právě v téhle chvíli
je. Doufám, že to signalizuje také přítomnost na WC.
Docela chápu dělníky, kteří se bouřili proti montážním
linkám. I když rozdíl tu je a asi by nebyl problém apli-
kovat skvělé možnosti informatiky smysluplněji.

Co s člověkem dokáže udělat systém kódování, to
už si asi mnohý vyzkoušel. Různé služby jsou mi pří-
stupné po aplikaci hesla, dokonce si to heslo mohu sama
určit. Jenže, pokud službu nevyužívám moc často, hes-
lo pokojně zapomenu. Už jsem se nemohla dostat do
své hlasové schránky na mobilu, ke své dokumentaci
z minulého roku v zaměstnání, ke svým penězům přes
internet, ke svým penězům v bankomatu neb  jsem za-
pomněla PIN. Ani v tomto nejsem sama, a to mne utě-
šuje. Moje sestřenice vypnula jednou v divadle,  stejně
jako už mnohokrát předtím mobil, a potom už se  jí ho
nepodařilo uvést do provozu. Na svůj PIN si už nikdy
nevzpomněla. Možná to bylo tou divadelní hrou.

Nebo jsou lidé, kteří podobné problémy mají snad
geneticky zakódované. Moji známí si po letech pořídili
nový plynový sporák, něco úplně skvělého. Všechno
se dá naprogramovat, dobu vaření či pečení si to sle-
duje samo, prostě pohádka. Všichni v rodině byli tím
zázrakem nadšeni, jen paní domu ne. Ona ten přístroj
přes sebevětší úsilí vůbec neuvedla do provozu. Sna-
žila se, seč mohla, manžel ji podezíral ze sabotáže,
děti jí vysvětlovaly: Vždyť je to snadné, musíš takhle..!,
ale nic nepomáhalo. Už pomýšlela na psychiatra, ale
přece jen nejdříve zašla do firemního servisu. A vida!
Odborník se na ni podíval a hned jí vysvětlil, že asi
přece jen nemá tu sílu, která by byla potřebná, takže
se musí postavit takto a tadyhle rameno dopředu a...
Prostě, když se soustředí jako před vrcholným spor-
tovním výkonem, může vařit.

A nakonec ještě příběh, jakou hru s námi může hrát
obyčejný bankomat. Stalo se opět mé kamarádce, ale
v promyšleně zvolené situaci. Je těsně před Vánoce-
mi, roku 2002, po povodních, rodina bydlí v Karlině,
takže žijí v azylu u švagra. Po čtyřech měsících už
mají všichni nervy na pochodu a navíc ještě Jiřině ně-
kdo ukradl v tramvaji peněženku. Vzala tedy doma po-
slední kredit-ku, ze které se daly ještě nějaké peníze
vybrat a vyhledala bankomat. Byla tma, zima, Jiřina
zmrzlá, nešťastná, naštvaná. Ztuhlými prsty zadala
PIN, částku, potvrzení nechci, pak si vzala kartu, ale
než si ji uložila do pouzdra, s hrůzou viděla, jak ban-
komat polyká peníze zpátky. Bylo to neuvěřitelné. Za-
bušila - nic. To už se jí chtělo brečet.

Představa hladové rodiny na Štědrý den - čiré zou-
falství. Po chvíli se uklidnila, znovu vsunula kartu
a zadala PIN. Žádná kočka nikdy nechytila myš s ta-
kovou rychlostí jako tehdy Jiřina znovu se objevivší
peníze. Ovšem pozor - systém nezklamal. Samozřej-
mě, že na výpisu z účtu měla částku odečtenu dva-
krát. Jak se jí podařilo dokázat, že si peníze poprvé
nevzala, to uvádím jako malý zázrak. Jako důkaz, že
někdy technika pracuje i pro nás.

Zdena Púčeková

Divadlo Pod Úrovní uvádí:
Sobota 15. května v 15.00 hodin

Královna Koloběžka první
Pohádka Boženy Němcové

 v provedení žáků 5.B ZŠ Masarykova.
Vstupné dobrovolné

Čtvrtek 27. května od 19.00 hodin
Nejlepší povídky Roberta Fuighuma

předčítá známý herec Miroslav Moravec
pod názvem: „Už hořela, když jsem si do ni lehal“

Vstupné 75,- Kč

KAM ZA KULTUROU

Sál divadla Pod Úrovní v Újezdu nad Lesy může přivítat i vás
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Blahopřejeme všem spoluobčanům, kteří se
dožívají v měsíci  květnu  2004 významného
životního jubilea a přejeme jim pevné zdraví.

Zastupitelstvo
Městské části Praha-Běchovice

Chtěla bych tímto poděkovat za blahopřání a milý
dárek k mým 85. narozeninám zástupkyním Úřadu
MČ Praha-Běchovice.

 Evženie Nováková

Děkuji tímto členkám sociální komise paní Jitce
Burianové a paní Jarmile Svobodové za návštěvu
a dárek, kterým mě potěšily při příležitosti mých
narozenin.

 Věra Otradovcová

Děkuji Úřadu MČ Praha-Běchovice, paní Jitce
Burianové a paní Jarmile Svobodové za návštěvu
a dárek.

Miloslava Josífková

Děkuji za návštěvu a dárek, který jsem dostala
při příležitosti mého životního jubilea.

Jarmila Lněničková

V květnu oslaví své životní jubileum paní
Oriccole Čapková z Běchovic II. Mnoho dalších
let a zdraví, pohodu a radost přejí

Tvoji Josefové
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Fotografiemi do tohoto čísla přispěli:

Jan Renčín (2), Jan Jech (9), Hana Santolíková (1),
archiv divadla (1)

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Vážení čtenáři, chcete si v teple domova zjistit, zda
kniha kterou potřebujete, je v naší knihovně? Nemusíte
vážit dlouhou cestu do knihovny. Napište na Internetu
naší novou internetovou adresu www.bechovice.org/
knihovna. Ve vyhledávání knih zapište jméno autora
nebo název knihy a velmi brzy zjistíte, zda má cenu
pro tuto publikaci jít.

Myslím si, že do knihovny má smysl jít v každém
případě. Určitě vám naordinuji nějakou pěknou kníž-
ku, která vám udělá radost. Většinou nikdo od nás ne-
odchází s prázdnou. Mě těší, že někteří čtenáři mezi
knihami stráví téměř celou výpůjční dobu. Pokud jde
o děti, je má radost ještě větší.

Jak dopadl březen – měsíc knihy a Internetu? Pro
mne to bylo hodně práce, ale také hodně radosti. Mys-
lím, že takovou funkci by měla knihovna plnit. Je tře-
ba, aby nejen půjčovala knihy, ale měla by být místem
setkávání mladých i starších občanů nad dobrou knihou.

Věra Santolíková,
knihovnice

Nové knihy

pro děti a mládež:
Pavel Šrut Veliký tůdle
Charles Tounsed Malá kniha velkých hádanek
Ernest T.Seton Svitek březové kůry

Naučná
Ivo Novák Atlas motýlů
Bořek Neškuda Encyklopedie řeckých bohů a mýtů
Zdeněk Mahler Katedrála
Tony Miles Průvodce rybáře
Vladimír Just Slovník floskulí
Čestmír Bohm Zahrádka jako dlaň
Hana Doležalová Nápady pro maminky

na mateřské dovolené
Kábrt, Kucharský Latinsko-český slovník
Kolektiv autorů Velká kniha moučníků

Beletrie
Josef Beránek Jan Sokol – Nebát se a nekrást
Dagmar Volencová Jaromír Štětina – Život v epicentru
Kol. autorů Královská trilogie
Mika Waltari Nepřátelé lidstva
John Grisham Porota
Gabriel Márquez O lásce a jiných běsech

Žít, abych mohl vyprávět
Wilbur Smith Zlatokopové
Hunter Fulghum Tohle doma nezkoušejte

Z MÍSTNÍ KNIHOVNY
Frederick Forsyth Mstitel

Proč muži lžou a ženy pláčou
Frederick Forsyth Proč muži neposlouchají

a ženy neumí číst v mapách
Poezie
Oldřich Mikulášek Ze slov svlečený
Jiří Žáček Noční motýli
Miloš Doležal Čas dýmu
Pierre de Ronsard Milostné sonety

Scifi
Pavel Renčín Nepohádka


